

先贤安息日学课
PIONEER SABBATH-SCHOOL LESSONS

旧约历史
OLD TESTAMENT HISTORY

第 24 课

1888 年 6 月 16 日

摩西被派往埃及

1. 当摩西第一次出去拯救以色列人，杀了埃及人时，他表现了什么？
答：骄傲和自满。
2. 我们必须总结他对拯救会如何到来的概念是怎么样的？
答：人民会团结在他周围，在他的领军之下，他们会奋力战斗摆脱奴役。
3. 那样的话，只有谁会得到荣耀呢？
4. 上帝的计划是什么？ 出 14: 17, 18。
5. 当摩西在旷野放羊时，他学到了什么？民 12: 3。
6. 当他遵行耶和华的使命时，人们如何看待他？ 出 11: 3。
7. 当耶和华要派摩西去埃及时，祂如何向摩西显现？ 出 3: 2-4。
8. 当摩西去看燃烧的荆棘时，他被告了什么？ 第 4, 5 节。
9. 在荆棘里说话的是谁？ 第 6 节。
10. 你还能举出哪些其他例子，人们因为上帝的临格而被要求脱鞋？
11. 耶和华说祂已看见和听见了什么？
出 3: 7; 徒 7: 34。
12. 祂说祂现在打算做什么？
出 3: 8-10。
13. 摩西现在有多渴望要去？ 第 11 节。
14. 耶和华说了什么？ 第 12 节。

LESSON 24

June 16, 1888

MOSES SENT TO EGYPT

1. When Moses went out the first time to deliver Israel, by slaying the Egyptian, what did he manifest ?
Ans.-Pride and self-sufficiency.
2. What must we conclude was his idea of the way deliverance would come ?
Ans.- That the people would rally around him, and that under his military guidance they would fight their way out of bondage.
3. In that case who alone would have received the glory?
4. What was God's design? Ex. 14 : 17,18.
5. While Moses was keeping sheep in the wilderness, what did he learn ? Num. 12 : 3.
6. When he went with the Lord's commission, how was he regarded ? Ex. 11 : 3.
7. How did the Lord appear to Moses, when he would send him to Egypt ? Ex. 3 : 2-4.
8. When Moses went to see the burning bush, what was said to him ? Verses 4,5.
9. Who was it speaking from the bush ?
Verse 6.
10. What other instances can you name where people were required to put off their shoes on account of the presence of God?
11. What did the Lord say he had seen and heard ? Ex. 3 : 7 ; Acts 7 : 34.
12. What did he say he now proposed to do ?
Ex. 3 : 8-10.
13. How eager was Moses now to go?
Verse 11.
14. What did the Lord say ? Verse 12.

15. 摩西问了什么问题？ 第 13 节。
16. 耶和华怎样回答？ 第 14 节 [钦定本]。
17. 上帝怎样论到这个名字？ 第 15 节。
18. 它的含义是什么？
答：它的意思是“那是的一位”，即那自有永有的一位，从而表达了上帝的独特特征。
19. 摩西还提出什么反对意见？
出 4: 1。
20. 耶和华给了他哪三个神迹来证明他有神圣的使命？ 第 2-9 节。
21. 摩西准备好要去了吗？ 第 10 节。
22. 耶和华作了什么答复？ 第 11, 12 节。
23. 摩西又说了什么？ 第 13 节。
24. 耶和华如何看待这种持续的拒绝？
第 14 节，第一句。
25. 祂为摩西提供了什么帮助？ 第 14 节。
26. 祂说谁要指教他们俩？ 第 15, 16 节。
27. 耶和华的仆人在这个时代去传福音时可以有什么信心？
太 28: 18-20。

15. What question did Moses ask ? Verse 13.
16. What did the Lord reply ? Verse 14.
17. What did God say of this name? Verse 15.
18. What is its meaning?
Ans.-It means " the One who is," that is, the self-existent One, thus expressing the distinguishing characteristic of God.
19. What objection did Moses still interpose ?
Ex. 4 : 1.
20. What three signs did the Lord give him by which he might prove that he had a divine commission? Verses 2-9.
21. Was Moses ready to go then ? Verse 10.
22. What reply did the Lord make?
Verses 11, 12.
23. What did Moses still say ? Verse 13.
24. How did the Lord regard this continued refusal ? Verse 14, first clause.
25. What help did he provide for Moses ?
Verse 14.
26. Who did he say should instruct them both ?
Verses 15,16.
27. What confidence may the Lord's servants have in this age as they go to preach the gospel? Matt. 28 : 18-20.

